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Advies commissie Landelijk Gebied: 
de voordracht Laatste Begrotingswijziging 2023 als bespreekstuk door te geleiden naar PS van 11 december  
2023. 
 
Uittreksel van het concept-verslag Landelijk Gebied 20 november 2023:  

4. A-agenda Financiën 
 
4.a Financiën: Laatste Begrotingswijziging 2023 
In de provinciale begroting wijzen Provinciale Staten toe voor welke doelen de provincie haar beschikbare 
middelen inzet. Deze laatste begrotingswijziging omvat een bijstelling van de verwachte inkomsten en uitgaven 
in 2023 op basis van de huidige verwachtingen.  
Het doel is het uitbrengen van een advies aan PS over onderwerpen in de laatste begrotingswijzigingen die 
betrekking hebben op de commissie Landelijk Gebied. 
 
Eerste termijn commissie 
De heer Vendrig (BBB) stelt een tweetal vragen: 
1. Op welke wijze komt de op pagina 26 vermelde 2,3 miljoen euro ten goede aan de PAS-melders en wat is het 
verband met de voorbereiding op het PPLG? 
2. Waarom is gekozen voor de op pagina 28 vermelde 1,8 miljoen euro voor afkoop van het beheer door 
Rijkswaterstaat?  
 
De heer Wallaart (PvdA) memoreert dat er 18,5 miljoen minder dan gepland, besteed gaat worden aan natuur. 
Daarnaast wordt er 30 miljoen in plaats van 52,5 miljoen uitgegeven aan biodiversiteit. 
Ten aanzien van dit laatste vraagt hij zich af hoe dit verschil van ruim 40 procent is ontstaan.  
Van GS wil hij weten wat er gedaan gaat worden om de natuurmotor weer op gang te brengen.  
Hij doet een voorstel ter besteding van de overgehouden 20 miljoen van het afgelopen jaar en verwijst naar een 
eerder idee van zijn collega Leerink. Die vroeg om voor ieder van de vijf gebieden een lijst met drie 
topprioriteiten voor verwerving en inrichting te maken en die met voorrang op te pakken.  
 
Statenlid Van Wijnen (GL) sluit zich aan bij de betogen van de heren Wallaart (PvdA) en Vendrig (BBB) en vraagt 
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waar de 2,3 miljoen van het Rijk voor PPLG aan uitgegeven gaat worden. In de stukken over PPLG heeft het 
statenlid geen informatie hierover aangetroffen. In het kader van de actualiteit had het statenlid dit wel op prijs 
gesteld. Het statenlid vraagt ook om een toelichting op de keuze om vijf ton uit te geven aan stalmaatregelen 
terwijl de verbetering van de natuur vanuit stalmaatregelen regelmatig bekritiseerd wordt.  
 
Statenlid Hollebeek (PvdD) wijst op eerdere pleidooien van zijn fractie om meer geld uit te trekken voor de 
wildopvang en de toezegging van gedeputeerde Beemsterboer om daar een inventarisatie van te maken én zijn 
welwillendheid om daar ‘boter bij de vis’ te doen. Het statenlid vraagt om hier vaart achter te zetten, gegeven de 
onderbesteding van 2,2 miljoen op waterrecreatie.  
 
Ook de heer Mülder (D66) wil weten hoe de 2,3 miljoen van het Rijk voor PPLG uitgegeven gaat worden. Voorts 
wil hij weten hoe de onderbesteding van 18,5 miljoen ‘beter te krijgen’. Ten aanzien van de 1,6 miljoen door 
ombuigingen in het coalitieaccoord, waardoor een aantal activiteiten en onderzoeken tijdelijk ‘on hold’ gezet 
zijn, wil hij verduidelijking over: de cijfers, andere plannen die on hold gezet zijn en het waarom van die keuzes. 
Tot slot vraagt hij om informatie over de onderbesteding van 1,5 miljoen voor de Stelling van Amsterdam, 
alwaar de twee projecten worden afgebouwd. 
 
De heer De Jong (50PLUS) constateert dat onttrekkingen uit de reserves resulteren in een positief 
begrotingsresultaat over 2023. Hij verzoekt GS om nauwkeurigere bijstellingen op de begroting zodat er geen 
gecreëerde afwijking op de begroting van 2023 ontstaat en vraagt waarom er gekozen wordt voor 
broekzak/vestzak op de begroting. De heer De Jong (50PLUS) vraagt naar de reden achter het kleinere aantal 
aanvragen dat geleid heeft tot een verlaging van het budget voor de UVN-netcongestie (SON) met 410.000 euro.  
Hij verklaart dat zijn fractie accoord gaat met deze begrotingswijziging. 
 
De heer Dijk (CDA) vraagt naar de reden van het niet verlenen van een tweetal subsidies voor de Stelling van 
Amsterdam en de mogelijke consequenties voor het onderhouden en instandhouding daarvan. Hij verwijst naar 
de ontvangen 2,3 miljoen van het Rijk voor PPLG, versnellingsvoorstellen en PAS-melders en vraagt wat de 
gedeputeerde specifiek heeft gedaan voor de PAS-melders.  
Van de gedeputeerde wil hij weten wanneer deze aan de slag gaat met het uitgeven van stikstofruimte aan PAS-
melders en zo neen: waarom niet?  
Met betrekking tot de portefeuille Groen wil hij weten waarom het actieplan invasieve exoten on hold is gezet, 
terwijl ‘vanochtend’ nog gebleken is dat de bestrijding daarvan cruciaal is en hier echt geld voor nodig is.  
 
De heer Mantel (JA21) wil weten of de 2,3 miljoen gebruikt kan worden voor het vullen van de stikstofbank. 
 
Eerste termijn GS  
Gedeputeerde Kocken erkent dat er in het licht van de actuele urgentie, sprake is van een forse onderbesteding, 
De gedeputeerde wijst daarbij op de afhankelijkheid van andere partijen als het gaat om de uit te voeren 
projecten en uit te geven middelen. Vertraging bij een andere partij leidt doorgaans tot vertraging bij de 
provincie. Voor een deel is deze situatie dus niet op te lossen maar de gedeputeerde zal zich ervoor inzetten dat 
vrijgemaakte gelden ook daadwerkelijk tot besteding komen.  
Vragen over PAS-melders en de Stelling laat de gedeputeerde over aan gedeputeerde Beemsterboer.  
De gedeputeerde verklaart dat het on hold zetten van projecten noodzakelijk is vanwege onzekerheid over de te 
ontvangen financiën.  

 De heer Mülder (D66) vraagt welke projecten er nog meer on hold staan. 

Gedeputeerde Kocken vraagt om verduidelijking van de vraag. 
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 De heer Mülder (D66) zegt dat hij wil weten welke projecten, naast actieplan exoten en actieve 
  soortenbescherming, on hold gezet zijn. 

Gedeputeerde Kocken belooft op deze vraag terug te komen.  
Tegen de heer De Jong (50PLUS) zegt de gedeputeerde dat hij zijn vraag over de netcongestie mag herhalen in 
de commissie Leefomgeving.  
 
De voorzitter schorst de vergadering om 14.15 uur. 

De voorzitter heropent de vergadering om 14.20 uur.  
 
Gedeputeerde Beemsterboer legt uit dat de 2,3 miljoen van het Rijk bestemd zijn voor de inzet op ambtelijke 
capaciteit die ingehuurd wordt binnen de gebiedsprocessen.  
De afkoop van de Groene Uitweg is een boeking van een afgesproken storting door Rijkswaterstaat ten behoeve 
van dit project.  
Reagerend op de inbreng van GroenLinks zegt hij dat de  526.000 euro voor de stalmaatregelen bij de Ronde 
Hoep, onderdeel zijn van de field lab Groene Hart waarbij bekeken wordt of stikstofuitstoot door middel van 
innovatie beperkt kan worden.  
De vraag van D66 over de projecten i.h.k.v. de Stelling van Amsterdam wordt beantwoord met het noemen van 
twee projecten: project van ca. 0,5 miljoen in de regio Gooi en Vecht en een project van ca. 1 miljoen bij Fort 
Benoorden Spaarndam. Beide projecten voldoen nu niet aan de subsidievoorwaarden maar de verwachting is dat 
dit volgend jaar wel het geval zal zijn.  
In reactie op het CDA zegt de gedeputeerde dat veel agrarische bedrijven, na het stranden van de PAS-opkoop, 
inmiddels verkocht zijn aan andere partijen. Er wordt nu bekeken of hoe de stikstofbank te vullen om 
vervolgens PAS-melders te legaliseren. De verwachting is dat de stikstofbank voor PAS-melder per 1 januari a.s. 
open zou kunnen gaan.  
 
Tweede termijn commissie   
De heer Wallaart (PvdA) wijst op zijn onbeantwoorde vraag over de drie topprioriteiten binnen vijf gebieden. 
Daarnaast wil hij weten of gedeputeerde Kocken ‘een gesprek over gaat voeren’ indien een deel van de 
uitvoeringscapaciteit bij beherende organisaties stokt. Daardoor zou herhaling van hetzelfde punt worden 
voorkomen.  
 
Statenlid Van Wijnen (GL) is ontevreden over de beantwoording van de vraag over de vijf ton voor de Ronde  
Hoep. Het statenlid wijst er wederom op dat stalmaatregelen gedurende de afgelopen vijf jaar juist voortdurend 
zijn bekritiseerd, terwijl andere maatregelen juist wel bewezen technieken zijn.  
Gegeven de onzekerheid over de toekenning van gelden vraagt het statenlid wat er dan gedaan wordt met de 
ambtelijke capaciteit die met de 2,3 miljoen wordt gefinancierd.  
 
De heer Mülder (D66) sluit zich aan bij de vraag van statenlid Van Wijnen (GL) over de 2,3 miljoen: waar gaan de 
aangenomen ambtenaren mee aan de slag? 
 
De heer Dijk (CDA) wil weten hoe de gedeputeerde de stikstofbank gaat vullen. 

Tweede termijn GS  
Gedeputeerde Beemsterboer wijst statenlid Van Wijnen (GL) erop dat de stalleninnovatie ook in het coalitie-
accoord is opgenomen. Daarnaast wordt niet alleen gebruikgemaakt van bewezen technieken en dit betreft 
slechts een klein deel van hetgeen gedaan wordt binnen PPLG. Aanvullend op bewezen technieken wordt nu 
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ingezet op het bewijzen van andere nieuwe technieken.  
Over de inzet van de ambtelijke capaciteit zegt de gedeputeerde dat alvast voorbereidende werkzaamheden 
worden verricht om de gebiedsprocessen uit te werken. 

 De heer Mülder (D66) vraagt of er alvast kaders meegegeven kunnen worden voor de 
  activiteiten binnen de gebiedsprocessen.  

Gedeputeerde Beemsterboer antwoordt dat het PPLG op zich al voldoende kaders biedt. 

 Statenlid Van Wijnen (GL) spreekt haar teleurstelling uit over het feit dat PPLG voor donderdag 
  a.s. geagendeerd staat, terwijl er nu over een onderdeel daarvan (ambtelijke capaciteit) wordt 
  gediscussieerd.  

De voorzitter zegt dat de teleurstelling dan geldt voor de voorzitter van de andere commissie. Dit is nu echter 
buiten de orde. 

Gedeputeerde Beemsterboer zegt dat hij zal laten uitzoeken of de informatie waar nu om gevraagd wordt, reeds 
bij een eerdere terugkoppeling over PPLG is gedeeld.  
Reagerend op het CDA zegt de gedeputeerde dat in overleg met andere partijen wordt bekeken of hun 
stikstofruimte kan worden verkregen of aangekocht.  
Stikstofruimte die overblijft na saldering wordt ook weleens om niet aangeboden. Ook deze ruimte kan gebruikt 
worden om de stikstofbank te vullen. Hij merkt op dat er nog steeds onduidelijkheid heerst over de noodzaak 
en uitkomsten van de staatssteuntoets. 

 De heer Mülder (D66) merkt op dat hij nog een antwoord tegoed heeft van gedeputeerde 
  Kocken. 

Gedeputeerde Kocken zegt dat er wel degelijk wat aan exoten is gedaan. Voor het maken van een plan zijn er 
echter nog geen kosten gemaakt en herstelmaatregelen zijn bekostigd uit een ander budget.  
De aanpak van exoten is dus niet helemaal on hold gezet. De gedeputeerde biedt aan om in het uiterste geval 
schriftelijk te antwoorden op de heer Mülder (D66) zijn vraag over on hold gezette projecten. 

 De heer Mülder (D66) gaat accoord met het aanbod van de gedeputeerde en merkt op dat 
  deze wijze van beantwoording van vragen zoveel mogelijk vermeden moet worden. 

De voorzitter rondt het agendapunt af met de mededeling dat het advies van de commissie in de vorm van een 
verslag opgestuurd wordt voor de PS-vergadering van 11 december a.s.  
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